
2017D17306 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën heeft over de Voorjaarsnota 2017 
(Kamerstuk 34 730, nr. 1) op 14 juni 2017 de navolgende vragen ter 
beantwoording aan de regering voorgelegd. 

De fungerend voorzitter van de commissie,
Duisenberg 

De adjunct-griffier van de commissie,
Van Zuilen 
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Nr. Vraag 

1. Wat is de huidige raming van de koopkracht per groep zoals 
weergegeven in tabel 3.9 in het Centraal Economisch Plan (CEP)? 

2. Hoe gaat u de loonstijging aanjagen? 
3. In welke sectoren is ruimte voor loonsverhoging? Welke invloed 

heeft u om te bewerkstelligen dat deze ruimte wordt benut? 
4. Bij welke groepen heeft de hogere inflatie de grootste gevolgen 

voor de koopkracht? 
5. Kunt u alle extra uitgaven waartoe is besloten door het kabinet 

inclusief structurele kosten weergegeven? 
6. Kunt u de raming van het Economische en Monetaire Unie 

(EMU)-saldo van 2017 t/m 2021 weergeven, zowel in- als exclusief 
extra uitgaven waartoe is besloten door het kabinet? 

7. Hoeveel ruimte is er in de komende jaren voor extra uitgaven, 
zowel structureel als per jaar? 

8. Leiden lagere belastingen tot meer investeringen? Zo ja, waar blijkt 
dit uit? 

9. Leiden lagere belastingen tot meer werkgelegenheid? Zo ja, 
waaruit blijkt dit? 

10. In hoeverre beïnvloedt de tegenvallende koopkracht de consumen-
tenbestedingen? Hoe werkt dit door in investeringen door 
bedrijven? Valt dit te kwantificeren? 

11. Welke maatregelen in de inkomenssfeer hebben het grootste 
positieve effect op de consumentenbestedingen? 

12. Bij welke inkomensgroepen dienen maatregelen in de inkomens-
sfeer neer te slaan teneinde een zo groot mogelijk positief effect te 
hebben? 

13. Wat is het effect van lastenverlichtingen gericht op de groep met 
<175% van het wettelijk minimumloon (WML) op de al dan niet 
structurele werkgelegenheid? 

14. Wat is het effect van lastenverlichtingen gericht op de groep met 
>500% van het WML op de al dan niet structurele werkgelegen-
heid? 

15. Kunt u per inkomensgroep aangeven welk deel van het inkomen 
wordt besteed en welk deel wordt gespaard? 

16. Hoe verklaart u dat de consumptie van huishoudens als aandeel 
van het bbp maar liefst tien procent lager is dan gemiddeld in de 
eurozone? 

17. Wat is de oorzaak ervan dat de werkloosheid na 2017 niet meer 
daalt en blijft steken op 4,7 procent? 

18. Kunt u de ontwikkeling van de hypotheekschuld per huizenbezitter 
schetsen? 

19. Waaruit blijkt dat het bbp per inwoner zowel EU-breed als in 
Nederland in 2016 het niveau van voor de crisis bereikte? Kunt u 
deze bronnen delen? 

20. Kunt u opsommen hoe de taakstellingen Rutte I en II (en voor-
gaande kabinetten) van 543 miljoen euro vanaf 2018 zijn ingevuld? 

21. Verwacht u dat de arbeidsinkomensquote ook na 2018 zal oplopen? 
Waarom wel of niet? 

22. Kunt u kwantificeren hoe de afbouw van de overdraagbaarheid de 
hoogte van de bijstand heeft beïnvloed en nog zal beïnvloeden; en 
wat dit betekent voor de koopkracht van bijstandsgerechtigden in 
afgelopen en komende jaren? 

23. Kunt u uitleggen hoe het onbenutte potentieel van mensen die nog 
buiten de arbeidsmarkt staan leidt tot achterblijvende loongroei? 
Hoe groot is het onbenutte potentieel van mensen die buiten de 
arbeidsmarkt staan en hoe zal dit zich ontwikkelen? 

24. Waardoor dalen de investeringen tussen 2017 en 2018 van 5,5 naar 
2,7 procent? 
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25. Is het waar dat de verschillende kasschuiven per saldo circa 1,3 
miljard euro extra uitgavenruimte geven voor de komende 
kabinetsperiode, c.q. het beeld in de jaren 2018 t/m 2021 met 1,3 
miljard euro belasten? Worden deze middelen in feite naar voren 
gehaald uit de verre toekomst? Zo nee, waarom lopen de 
kasschuiven niet meerjarig op nul? Zo ja, uit welke jaren wordt 
geld naar voren geschoven? 

26. Heeft u een verklaring voor de grote afwijking in het bij de MJN 
geraamde werkloosheidscijfer en het nu in de VJN geraamde 
werkloosheidscijfer voor 2017? Heeft u een voorbeeld uit de 
afgelopen 20 jaar waar de afwijking ook zo groot was? 

27. Heeft u een raming van de koopkrachtontwikkeling in 2017 obv de 
meeste recente ramingen? Zo nee, bent u bereid het CPB om een 
tussentijdse update te vragen? 

28. Klopt het dat het totaal aan kasschuiven in de periode 2017–2021 
niet budgetneutraal is, maar het generale beeld voor in totaal 
ongeveer 1,3 miljard belast? Hoe kan dat? Kasschuiven zijn toch 
budgetneutraal? 

29. Aan welke beleidsdoelen kan de nog resterende aanvullende post 
van 147,2 miljoen in 2018 worden uitgegeven? 

30. Wat zijn de belangrijkste oorzaken van het oplopen van de 
inflatieraming voor 2017 van 0,5% in de Miljoenennota 2017 naar 
1,6% in de Voorjaarsnota 2017? 

31. Wat is de reden dat de inflatieraming 2017 veel harder is gestegen 
dan de contractloonraming ten opzichte van de Miljoenennota? 

32. In hoeverre is de inflatie, respectievelijk de contractloonstijging 
beïnvloedbaar door kabinetsbeleid? 

33. Wat zijn de koopkrachtgevolgen in 2017 als gevolg de ramingsbij-
stelling sinds de Miljoenennota 2017 van o.a. inflatie en 
contractloonstijging? 

34. In hoeverre is de contractloonstijging beïnvloedbaar door 
kabinetsbeleid? 

35. Wat verklaart de relatief grote bijstelling in de raming van de lange 
rente van 0,1 procent in de Miljoenennota 2017 naar 0,7 procent nu 
in de Voorjaarsnota 2017? 

36. Hoe verhoudt de opwaartse bijstelling van de raming van de lange 
rente zich tot de generale tegenvaller bij de rente-ontvangsten 
studiefinanciering, waarbij gesteld wordt dat de rentestand juist 
lager uitvalt dan verwacht? 

37. Kunnen de ruilvoetmeevallers en ruilvoettegenvallers van de 
afgelopen vijf jaar weergegeven worden, respectievelijk bij 
voorjaarsnota als de uiteindelijk stand bij slotwet? 

38. Bijlage 2: De korting op scholings- en monumentenaftrek wordt 
ongedaan gemaakt, de omvorming naar uitgavenregelingen op de 
OCW-begroting gaat door, maar met het originele budget, wanneer 
kunnen daar voorstellen voor verwacht worden en hoe wordt de 
Tweede Kamer daar bij betrokken? 

39. Waarom is voor 2017 de bijstelling van de leerlingen- en studen-
tenaantallen generaal gecompenseerd en staat hier voor de jaren 
2018 en verder een taakstelling op de OCW-begroting tegenover? 

40. Waarom is de taakstelling op de OCW-begroting voor de jaren 
2018–2021 groter dan de uitgavenstijging als gevolg van hogere 
leerlingen- en studentenaantallen? Zit in de taakstelling 2018–2021 
ook via een kasschuif compensatie voor de tegenvaller als gevolg 
van hogere studenten- en leerlingenaantallen in 2017? Zo ja, 
waarom is deze tegenvaller niet direct in de begroting 2017 
verwerkt? 
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41. Kunt u aangeven wat de grote discrepantie tussen ophoging kader 
voor nominale ontwikkeling en de feitelijke nominale ontwikkeling 
verklaart, bij Rbg, SZA en KBZ? 

42. HGIS is met 0,5 mld. naar boven bijgesteld. Kunt u aangeven waar 
dit bedrag precies uit op is gebouwd (graag per onderdeel 
uitsplitsen)? 

43. Welke middelen die in 2016 niet waren uitgegeven zijn via de 
eindejaarsmarge doorgeschoven naar 2017 (HGIS)? Kunt u dit 
nader toelichten? 

44. De lagere asielinstroom werkt in 2016 door in de lagere uitgaven 
aan opvang 2017 (HGIS). Hoeveel lager zijn deze uitgaven als 
gevolg van een lagere asielinstroom? Hoeveel waren de uitgaven 
eerst? 

45. Waarom worden de extra pensioenpremies voor het ABP niet 
geboekt onder «loonbijstelling», maar als aparte tegenvaller op de 
begroting? 

46. Kunt u op basis van de realisatiecijfers over 2016 inzichtelijk maken 
in hoeverre de in=uit-taakstelling uit de Voorjaarsnota 2016 á 2,5 
mld ook is gerealiseerd, uitgesplitst per begroting? 

47. Waar is de hoogte van de in=uit-taakstelling voor 2017 op 
gebaseerd? 

48. Wat is de oorzaak van de structurele verlaging van de opbrengst 
van boeten en transacties? 

49. Is er een relatie tussen de uitvoering van de motie Zijlstra/Samsom 
(Kamerstuk 34 550, nr. 7) en de tegenvaller bij boeten en transac-
ties? Gaat VenJ minder controleren nu een tegenvaller niet meer 
op de eigen begroting hoeft te worden opgelost? 

50. Hoe ziet de kasschuif «investeringen defensie» er volledig 
meerjarig uit? 

51. Wat is de oorzaak van de sterke stijging van de geraamde inflatie 
in 2017? 

52. welke invloed heeft de hogere inflatie op de besteedbare inkomens 
en op de bestedingen? 

53. welke invloed heeft de hogere inflatie op de koopkracht? 
54. Wat is de oorzaak van de hogere lange rente? 
55. Hoe kan het dat de lange rente blijkbaar stijgt maar de rente-

ontvangsten studiefinanciering juist lager zijn? 
56. Waarom kunnen de aantallen leerlingen en studenten zo slecht 

geschat worden voor het eerstvolgende jaar, de meeste leerlingen 
en studenten zijn dan toch al aan hun school-/studiejaar 
begonnen? 

57. Kunt u nader toelichten waarom het aannemen van de Europese 
begroting voor 2017 voor bijna 80 miljoen euro Nederlandse 
afdrachten zorgt? 

58. Kunt u tevens het bedrag van 124 miljoen euro aan lagere 
Nederlandse afdrachten toelichten? Waar is dit bedrag uit 
opgebouwd? 

59. Wanneer krijgt Nederland de korting over het jaar 2017? 
60. Geldt de uitgestelde teruggave van de EU-afdrachten voor meer 

landen binnen de EU of is Nederland het enige land dat geld over 
zo’n lange periode terugkrijgt? 

61. Kunnen de mee- en tegenvallers op het kader BKZ bij voorjaars-
nota van de afgelopen vijf jaar weergeven worden? 

62. . Kunt u uitleggen waarom Nederland een kadercorrectie voor de 
EU-afdrachten van 2,8 miljard heeft toegepast? Is dit puur 
toegepast om geen extra budgettaire ruimte te creëren? 
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63. Wat is de geraamde opbrengst van de te sluiten hoofdlijnenakkoor-
den met de sectoren met de sectoren MSZ, GGZ, Huisartsenzorg/
Multidisciplinaire zorgverlening, Paramedische zorg en Wijkverple-
ging in 2018? Is deze opbrengst al in de begroting verwerkt? 

64. Waarom is de intensivering ten behoeve van te sluiten hoofdlijnen-
akkoorden al verwerkt in de begroting, terwijl de hoofdlijnenak-
koorden niet zijn gesloten? 

65. Worden de intensiveringen ten behoeve van het sluiten van 
hoofdlijnenakkoorden ook gedaan als er geen hoofdlijnenakkoor-
den gesloten worden? 

66. Waarom is de intensivering ten behoeve van het nieuwe kwaliteits-
kader verpleeghuiszorg niet volledig in de begroting verwerkt, 
terwijl dit kwaliteitskader juridisch bindend is en het onvermijdelijk 
is dat extra middelen worden gereserveerd? 

67. Welke mogelijkheden zijn er om de tegenvaller als gevolg van het 
nieuwe kwaliteitskader te mitigeren? Kan het kwaliteitskader 
worden aangepast? 

68. Hoe was de Minister van Financiën betrokken bij de totstandko-
ming van het kwaliteitskader? 

69. Waarom is er op de aanvullende post geen reservering gemaakt 
voor het nieuwe kwaliteitskader verpleeghuiszorg? 

70. Wat is het EMU-saldo in 2021 als rekening wordt gehouden met 
een tegenvaller van 2,1 miljard als gevolg van het nieuwe 
kwaliteitskader? 

71. Wat is de gemiddelde endogene stijging van de inkomsten van de 
verschillende belastingen (loon- en inkomstenbelasting, VPB en 
BTW) wanneer de BBP-groei met 1%-punt toeneemt? 

72. Over 2016 werd volgens het Jaarverslag van het Rijk over 2016 
voor 11 miljard meer aan belastingen en premies opgehaald dan 
ten tijde van het opstellen van de Miljoenennota 2016 nog werd 
verwacht. Over 2017 zien we in de voorjaarsnota een inkomsten-
meevaller van 7,8 miljard. Kunt u van deze inkomstenmeevallers 
toelichten hoeveel daarvan structureel is? 

73. Over 2016 werd volgens het Jaarverslag van het Rijk over 2016 
voor 11 miljard meer aan belastingen en premies opgehaald dan 
ten tijde van het opstellen van de Miljoenennota 2016 nog werd 
verwacht. Over 2017 zien we in de voorjaarsnota een inkomsten-
meevaller van 7,8 miljard. Kunt u aantonen welk deel van deze 
meevallers doorwerkt door op het structurele EMU saldo? 

74. Kunt u een overzicht geven van de ontwikkeling van het structurele 
EMU-saldo sinds het opstellen van de Miljoenennota 2016 en kunt 
u dit in 1 overzicht plaatsen met de ontwikkeling van het feitelijke 
EMU-saldo over dezelfde periode. 

75. Waardoor is de verbetering van het structurele emu-saldo tot stand 
gekomen? 

76. Kunt u het verschil toelichten tussen uw raming van het feitelijk 
EMU-saldo in april in het Stabiliteitsprogramma op 0,5 procent en 
nu korte tijd later in de Voorjaarsnota op 0,2 procent? 

77. Kunt u het verschil toelichten tussen uw raming van de EMU-
schuld voor 2017 in april in het Stabiliteitsprogramma op 58,5 
procent en nu korte tijd later in de Voorjaarsnota op een minder 
gunstige 59,4 procent? 

78. Wat zijn de oorzaken van het feit dat het geraamde structureel 
EMU-saldo in de Voorjaarsnota met 0,3 procent zoveel gunstiger 
uitpakt dan de raming van minus 0,6 procent, waarvan nog werd 
uitgegaan in de Miljoenennota? 
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79. Waarom is het geraamde EMU-saldo van de centrale overheid wel 
verbeterd en in de Voorjaarsnota 2017 omgeslagen in een 
overschot, maar kent het EMU-saldo van de lokale overheden nog 
onveranderd een tekort van circa 0,3% bbp? 

80. In hoeverre mag worden verondersteld dat bij economische groei 
ook de lokale overheden naar een positief EMU-saldo gaan? Wordt 
hier door het kabinet op gestuurd? Zo ja, hoe? Zo nee, waarom 
niet? 

81. Wat is de trend bij de staatsschuld voor de EMU-landen die zich 
nog boven de 60%-norm bevinden? Kan van deze landen weerge-
geven worden in welk jaar zij naar verwachting onder de 60% 
zitten? 

82. Waarom heeft het kabinet nu wél besloten om de Kostendelers-
norm Algemene Ouderdomswet (AOW) niet in te voeren, terwijl dit 
eerder van de hand werd gewezen? 

83. Kunt u een verdere toelichting geven met betrekking tot het afzien 
van de kostendelersnorm in de AOW in relatie tot de benodigde 
financiële dekking voor deze keuze? 

84. Wanneer dient het kabinet een wetsvoorstel in om de kostende-
lersnorm in de AOW te schrappen? 

85. Wat zijn de structurele gevolgen van de besparingsverliezen bij de 
Wet werk en inkomen naar arbeidsvermogen (WIA)-taakstelling en 
de Ziektewet (ZW)-pilots? 

86. Betreft de WIA-taakstelling de afspraak uit het sociaal akkoord uit 
2013 dat sociale partners maatregelen zouden nemen die ervoor 
zorgen dat minder mensen een beroep hoeven te doen op een 
arbeidsongeschiktheidsuitkering uit de WIA? Zo ja, waarom 
hebben sociale partners zich niet aan deze afspraak uit het sociaal 
akkoord gehouden? Welke consequenties verbindt u hieraan? 

87. Kunt u toelichten waarom er nog geen concrete maatregelen zijn 
genomen om het beroep op de WIA te verminderen? Wanneer 
zullen deze maatregelen wel worden genomen? 

88. Waarom werkt u wel mee aan de uitvoering van afspraken uit het 
sociaal akkoord, zoals het invoeren van een derde Werkeloosheids-
wet (WW)-jaar, terwijl de sociale partners hun deel van de 
afspraken over het beperken van de instroom in de WIA niet 
nakomen? 

89. Waarom kiest u er niet voor om de scholings- en monumentenaf-
trek te handhaven? 

90. Hoe ziet het verdere proces rond de scholings- en monumentenaf-
trek eruit? Wanneer doet u een voorstel voor de inrichting van de 
uitgavenregelingen? 

91. Waarom worden departementale begrotingen los van de loonbij-
stelling gecompenseerd voor een stijging van de ABP-premie? Zit 
in de gebruikelijke referentiesystematiek niet ook een component 
voor de pensioenpremies? 

92. Waarom zijn er alleen voor 2017 middelen toegevoegd aan de 
OCW-begroting om OCW-brede problematiek te dekken en is er 
voor de jaren 2018 en verder nog een gat op de OCW-begroting? 

93. Waarom is de ramingsbijstelling op de OCW-begroting niet 
volledig ingevuld maar alleen voor 2017, terwijl in de lijst van 
vragen en antwoorden bij de ontwerpbegroting is aangekondigd 
dat de ramingsbijstelling in het voorjaar van 2017 op een zorgvul-
dige wijze zou worden ingevuld met inachtneming van de 
motie-Pechtold c.s., die is gekwalificeerd als ondersteuning van het 
kabinetsbeleid? 
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94. Waarom is er enerzijds een bedrag aan de OCW-begroting 
toegevoegd ter dekking van de stijgende leerlingen- en studenten-
aantallen, terwijl er anderzijds een taakstelling op de OCW-
begroting is doorgevoerd? Betaalt OCW daarmee niet zelf de 
stijging van de leerlingen- en studentenaantallen? Zo ja, waarom is 
deze uitgavenstijging dan niet direct van ingevulde dekking 
voorzien? 

95. Waarom voert u allerhande intensiveringen door terwijl er 
tegelijkertijd op de OCW-begroting en in het budgettair kader zorg 
(BKZ) nog forse taakstellingen openstaan? Waarom heeft u er niet 
voor gekozen om het beschikbare budget in te zetten voor het 
deugdelijk sluiten van de begroting? 

96. Welk deel van te taakstelling bij OCW staat er nu nog precies 
open? Waarom wordt er een deel ingevuld bij deze Voorjaarsnota 
en niet alles? 

97. Is ook getuige pagina 5 van bijlage 2 bij deze Voorjaarsnota OCW 
het enige ministerie met een nog openstaande taakstelling? 

98. Kunt u een uitputtend overzicht verstrekken van alle nog niet 
ingevulde taakstellingen op de Rijksbegroting voor de jaren 2018 
en verder? 

99. Zijn er naast de taakstellingen op de OCW-begroting en de 
taakstelling in het Budgettair Kader Zorg nog andere niet ingevulde 
taakstellingen? 

100. Kunt u de feitelijk dividenduitkeringen en de verwachte winstuitke-
ringen van De Nederlandsche Bank (DNB) geven tussen 2000 en 
2023? 

101. In hoofdstuk IX van de begroting staat dat de winstafdracht van 
DNB een tegenvaller kent van 160 miljoen euro in 2017 (tabel 
ontvangsmutaties). 
Echter in de Voorjaarsnota staat een tegenvaller van 28 miljoen 
euro in 2017. Waaruit is het verschil te verklaren? 

102. De kasschuiven in de Najaarsnota en Jaarrekening 2016 en de 
kasschuiven in de voorjaarsbesluitvorming tellen niet op tot nul. 
Kunt u aangeven waarom ze niet tot nul optellen en waar tegen 
dus geschoven wordt? 

103. Hoe komt het dat in de deelbegrotingen veel meer dan 342 miljoen 
euro wordt toegevoegd vanwege gestegen ABP-premies dan in het 
generale beeld? 

104. Welke kosten zijn er in het dossier MH17 tot nu toe gemaakt sinds 
juli 2014 en op welke posten zijn deze kosten verantwoord? 

105. Zijn de vervolgingsopties binnen het dossier MH17 (een nationale 
vervolging of een internationaal tribunaal) volledig uitgewerkt? 

106. Hoeveel mensen bij de politie zijn op dit moment bezig met het 
onderzoek naar het neerhalen van de MH17? 

107. Is er een gerede verwachting dat vervolging en berechting van 
verdachte(n) in het MH17-dossier nabij is? 

108. Waaruit bestaat de boetemeevaller van 15 miljoen euro bij de 
Belastingdienst? Op welk dossier doet deze zich voor? 

109. Kunt u nader ingaan op de overwegingen om een viertal bespa-
ringsverliezen in te boeken? Wat is de reden dat deze in 2017 geen 
budgettaire gevolgen hebben? 

110. Zijn er nog andere taakstellingen of ombuigingen waarvoor geldt 
dat er nog geen concrete maatregelen zijn genomen of waar 
anderszins een besparingsverlies dreigt? Zo ja, kunt u daar een 
overzicht van geven? 

111. Wat is de reden van de meevaller van 15 miljoen euro bij de 
boeteontvangsten bij de Belastingdienst? 
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112. Hoeveel mensen hebben een verzuimboete gehad vanwege een 
niet tijdig betaalde motorrijtuigenbelasting (MRB) in de jaren 2013, 
2014, 2015 en 2016 en hoeveel leverde dat de schatkist op? 

113. Hoeveel mensen hebben een gevangenisstraf gehad vanwege het 
niet (tijdig) betalen van de MRB in elk van de jaren 2013, 2014, 
2015 en 2016? 

114. Uit welke wijziging in wetgeving/beleid of welke rechterlijke 
uitspraak vloeit de tegenvaller in de uitvoeringsproblematiek Wet 
langdurige zorg (Wlz) voort? 

115. Kunt u een paar partkijkvoorbeelden aangeven van welke zorg 
mensen kregen voor 1 januari 2017 en op welke zorg extra recht is 
ontstaan en voor welke mensen dat geldt in het kader van de Wlz? 

116. Zijn de benodigde middelen voor het juridisch bindende kwaliteits-
kader verpleeghuiszorg al volledig (of in elk geval grotendeels) 
ingeboekt? Indien nee, waarom niet, gezien het feit dat dit juridisch 
bindend is? 

117. Worden de extra middelen ten behoeve van het juridisch bindende 
kwaliteitskader verpleeghuiszorg opgenomen als intensivering in 
het regeerrakkoord en/of worden eventuele afwijkingen ten 
opzichte van de huidige verwachting van 2,1 miljard euro extra in 
2021 dan ook gemeld als bezuiniging of intensivering? 

118. Hoe verklaart u de hogere instroom in de Inkomensvoorziening 
Volledig Arbeidsongeschikten (IVA)? 

119. Kunt u tonen welke besparing op de uitgaven aan AOW-
uitkeringen voor de schatkist is gerealiseerd door het verhogen 
van de AOW-leeftijd in 2017 en door de verhoging van de 
AOW-leeftijd sinds begonnen is met het verhogen van de 
AOW-leeftijd? 

120. Kunt u de verwachte daling in uitgaven aan de AOW, met onder 
meer als reden de dalende uitgaven aan de AOW-partnertoeslag, 
toelichten in het licht van de overschrijding van de AOW-
uitkeringslasten in 2016, die juist werd toegekend aan een stijging 
van de uitgaven aan de AOW-partnertoeslag? 

121. Kunt u toelichten waarom de instroom in de Werkhervatting 
Gedeeltelijk Arbeidsongeschikten (WGA) opwaarts is bijgesteld? 

122. Is er kwantitatieve informatie beschikbaar over de doelmatigheid 
van de besteding van middelen ter bevordering van opvang in de 
regio? 

123. Klopt het dat de begroting voor ontwikkelingssamenwerking bij de 
Voorjaarsnota met 282 miljoen euro wordt verhoogd op basis van 
de volgende elementen: 50 miljoen euro voor extra opvang in de 
regio; 62 miljoen euro vanwege de koppeling aan het hoger 
geraamde nationaal inkomen; en nog 170 miljoen euro doordat er 
minder asielzoekers ons land inkomen? 

124. Hoeveel mensen kunnen er extra worden opgevangen in de regio 
voor 30 miljoen euro? 

125. Worden de middelen die zijn bestemd voor opvang in de regio ook 
gebruikt voor terugkeer vanuit de opvanglocatie naar het land van 
herkomst? 

126. Indien de Voorjaarsnota wordt aangenomen, wordt daarmee dan 
ook goedkeuring gegeven aan de uitgaven in volgende jaren, zoals 
weergegeven in bijlage 2? 

127. Veronderstelt u dat de Kamer met het aannemen van de supple-
toire wetten ook de in de Voorjaarsnota opgenomen meerderjarige 
besluitvorming autoriseert? 
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128. Wat is de status van mutaties die u voorstelt na 2017? Volgt er voor 
deze maatregelen ook een begrotingsvoorstel waar de Kamer mee 
moet instemmen? Zo nee, wanneer wordt dan besloten tot 
vaststellen van de mutaties van na 2018? 

129. Kunt u een overzicht geven van alle taakstellingen en/of ombuigin-
gen waarvoor geldt dat er nog geen concrete beleidsmaatregelen 
zijn genomen om de taakstelling of ombuiging te realiseren? Dus 
maatregelen die wel in het regeerakkoord zaten, maar waarvoor 
nog geen beleid is ontwikkeld of niet voldoende beleid als gevolg 
waarvan een besparingsverlies kan ontstaan? 

130. Welke criteria gebruikt u om extra uitgaven te scharen onder 
«urgente dossiers», «verdeelsleutels» of «generale dossiers»? 

131. Waarom valt de uitgave voor een nieuw regeringsvliegtuig onder 
«verdeelsleutels» en niet «urgente dossiers»? 

132. Waarom wordt er al vooruitgelopen op de definitieve besluitvor-
ming rondom Invest-NL? 

133. Om hoeveel fte’s voor Invest-NL gaat het bij 19 miljoen euro aan 
structurele kosten vanaf 2019? 

134. Hoeveel fte’s gaan er weg bij RVO.nl en om hoeveel kosten gaat 
het bij de mogelijke oprichting van Invest-NL? 

135. Hoe groot zijn de ontwikkel- en transitiekosten voor Invest-NL? 
136. Kunt u per departement aangeven hoeveel meer er is uitgegeven 

aan asiel ten opzichte van de stand bij de Miljoenennota 2017? 
137. Waardoor wordt het surplus in het eigen vermogen van het 

Rijksvastgoedbedrijf (RVB) veroorzaakt? Waardoor is het zo 
opgelopen dat het nu terug gebracht moet worden? 

138. Waarom worden de Nederlandse afdrachten in 2017 niet met 361 
miljoen euro verlaagd als gevolg van de vierde aanvullende 
begroting, waarin de Europese Commissie de geraamde 
EU-betalingen heeft verlaagd met 7,3 miljard euro? Waarom 
worden de Nederlandse uitgaven juist met 361 miljoen verhoogd? 

139. Waarom is er alsnog 106,2 miljoen euro extra aan asiel uitgegeven, 
terwijl er een lagere asielinstroom is dan geraamd? 

140. Kunt u voor de relatief grote mutaties van de budgetten voor 
overige materiële uitgaven van het kerndepartement (van 12,5 naar 
29,1 miljoen euro) en voor het Sociaal en Cultureel Planbureau en 
raden (van 3,0 naar 9,9 miljoen) toelichten welk gedeelte hiervan 
komt door technische oorzaken en wel gedeelte door beleidsma-
tige keuzes?
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